
 

Side 1 af 6 

 

Sabro Skolevej  4  |  8471 Sabro  |  Telefon 8713 9720  |  Fax 8713 9724  |  sab@aaks.aarhus.dk  |  www. sabro-korsvejskolen.dk 

 

 

 

 

Dagsorden 
 

Møde Skolebestyrelsesmøde 

25. april 

Kl 17.00-19.30 

Vær opmærksom på, at der vil være lidt mad i starten af 

mødet 

 

Vi starter mødet med at tage fotos af alle SB medlemmer 

 

Deltagere Bestyrelsens faste medlemmer, elevrådsrepræsentanterne 

samt Annie Nortvig og Henrik Schou 

 

Fraværende 

 

Anne Marie Verdi 

Rune  

Rene 

 
  

 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden og referat (2 min) 

 

Referat 

Referatet er godkendt. 

2. RULL-projekt – ombygning af Sabro-Korsvejskolen 

I forbindelse med den kommende om- og tilbygning af skolen, skal skolebestyrelsen 

på besigtigelse af skolen, samt drøfte temaer aktuelle for ombygningen: 

• Kantine og fællesfaciliteter for eleverne 

• Ombygning af faglokaler 

• Fælles indskolingsklasser og SFO lokaler 

• Behovet for personalefaciliteter 

Input fra skolebestyrelsen tages med i det videre arbejde, og indarbejdes hvor 

muligt i projektet. 

 

Skolebestyrelsen drøfter muligheden for at deltage i kommende inspirationstur. 

 

Referat 

Skolebestyrelsen er på rundtur.  

To skolebestyrelsesmedlemmer deltager i styregruppemøder omkring byggeri. 

Det undersøges, hvor nogle af eleverne skal være, imens der bliver bygget om 

næste år.  
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Det overvejes, om man kan låne lokaler på en anden skole og eventuelt køre 

temabaseret undervisning i en kortere periode.  

3.  Godkendelse af principper 

Følgende principper gennemgås med henblik på endelig vedtagelse. 

 

• Princip for Meddelelsesbogen 

 

• Princip for undervisningens organisering 

 

 

Referat 

 

Ledelsen gennemgår princippet og indholdet for meddelelsesbogen. 

Princippet er nu bygget op således, at det øverste er formålet, herefter en 

uddybning af indhold, herefter er skolens ansvar formuleret og til sidst står 

skolebestyrelsens ansvar.  

Principperne vil være bygget op, således, de kun fylder en side fremadrettet. 

Det foreslås, at elevernes ansvar også nævnes. Dertil svarer ledelsen, at det som 

udgangspunkt er svært at holde andre end forældrene ansvarlige.  

 

Det foreslås, at skolebestyrelsen ud fra en evaluering laver en ”best practice”. 

 

Princippet for ”adgangen til at opfylde undervisningspligten ved at deltage i 

undervisningen i den kommunale musikskole eller ved eliteidrætsudøvelse i en 

idrætsforening”. 

Der opfordres til, at man indbyder lokale erhvervsdrivende til at være med i 

bestyrelsen både for at have repræsenteret erhvervslivet og for at have flere 

kontakter til de elever, som har brug for at have noget supplerende i 

undervisningen. 

 

Ledelsen nævner det på kommende fællesrådsmøde. Her nævnes det også, at vi 

med fordel kunne inddrage forældrerådene.  

 

En anden ide kunne være at lave temadage, hvor de erhvervsdrivende kan 

inviteres ind på skolen.  

 

Der vedlægges en tom skabelon for principperne. 

 

4. Orientering om sygefravær 
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Som det fremgår af ovenstående grafer, har Sabro-Korsvejskolen de seneste 12 

måneder set et betragteligt fald i sygefravær. Fra 17,57 dage/medarbejder 

(gennemsnit) de foregående 12 måneder, er det nu faldet til ca. 12 dage hvis man 

renser sygefraværet for fratrådte medarbejdere. 

 

Samtidig er der også en meget stor gruppe medarbejdere med et meget lavt til 

moderat sygefravær. Således har 26,8% ingen sygefravær og mere end 75% af 

medarbejderne har kun op til 9 sygefraværsdage. 

 

I den kommende periode vil der fortsat være fokus på et yderligere fald i 

sygefraværet. Skolens mål de kommende 12 måneder vil være at få sygefraværet 

nedbragt til det kommunale gennemsnit som er ca. 11 dage i gennemsnit. 

 

 

Referat 

Pt. Er der cirka 12 fraværsdage på skoleområdet. Det passer nogenlunde med det 

kommunale gennemsnit, som er på 11 dage. 

Ledelsen er tilfredse med omfanget af fraværet, men er interesseret i at kigge på 

fravær, der ligger udover det her (omsorgsdage, seniordage, 6. ferieugedage 

m.m. Det giver i snit cirka 6 dage udover dette pr. medarbejder). Der tænkes i, at 

arbejde med kvalificeret vikarer, og at nedbringe sygefraværet mere endnu. 

 75 procent har et meget lavt sygefravær. 

Ledelsen tager punktet op med bestyrelsen en gang om året. Næste år kunne 

man fx kigge temabaseret på fraværsårsager.  
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5. Børn og Unges organisering 

Orientering om udkast til ændring i Børn & Unges organisering og hvilke 

konsekvenser det har for Sabro-Korsvejskolen. 

 

Referat 

Punktet er udsat 

 

6. Hvordan fører man tilsyn? 

Punktet udtrykker et ønske om at få drøftet hvordan skolebestyrelsen løfter 

opgaven med at føre tilsyn. Skole&Forældre er inviteret til mødet, og lige nu 

forsøger vi at få tidspunktet til at passe i deres kalender. Såfremt det ikke lykkes at 

få dem til at deltage på dette møde, kan punktet udsættes til senere på året. 

 

Referat 

Punktet er udsat. Skole&Forældre er inviteret til et kommende møde for at deltage i 

drøftelsen 

7. Økonomi 

Skolelederen gennemgår status på årets budget, herunder de begyndende 

budgetjusteringer frem mod skolebestyrelsens mål om et budget i balance. 

 

Herunder skal drøftes: 

• Lejrskoler 

• Inventar 

• Udgifter til specialundervisning 

 

Referat 

Vikariater:  

Det er lykkedes at skære ned til, at ledelsen kun ansætter en barselsvikar fremfor to, 

som ellers var planen. 

 

Specialundervisning: 

Det er specialundervisningen, som truer budgettet. 

Pt. får skolen 2,8 mio. men bruger 5,4 mio. på specialundervisningen.  

Derfor vil skolen i kommende skoleår forsøge med nogle mellem-

specialundervisningsformer, som er til gavn for eleven. Det betyder, at enkelte 

elever ikke bliver henvist til en specialklasse, men får mulighed for at blive på 

skolen. Det koster 180.000 at gå i specialklasse om året. 

Der kommer nye ideer i kommende budget til løsninger.  

 

Lejrskole:  

Der er mulighed for at spare på lejrskoler nu eller fremadrettet. 

Der er ikke stemning for at aflyse lejrskoler for kommende skoleår.  

 

 

8.  Fælles temaer til mødet med SFO forældreråd i maj 
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I maj måned skal der afholdes fælles bestyrelses og SFO forældrerådsmøde. I den 

forbindelse skal der opstilles et eller flere temaer der kan drøftes på mødet. 

Følgende kunne være muligheder: 

• Skolens indsats med begynderlæsning 

• Forældrerådenes opgaver 

• Drøftelse af muligheder/mangler i RULL projektet 

 

Referat 

Hvis der kommer andre forslag til temaer, må man meget gerne melde det ind til 

formandsskabet.  

9. Elevernes mulighed for at forlade skolen i frikvartererne 

Det har gennem en årrække været muligt for eleverne – med forældrenes 

tilladelse – at forlade skolen i løbet at skoletiden (i pauserne). Senest var der i 

efteråret en periode hvor den mulighed blev lukket af, idet skolen havde modtaget 

klager også elevernes adfærd udenfor skolen. 

 

Skoleledelsen ønsker dels at drøfte ordningen med skolebestyrelsen med henblik på 

en vurdering af, om ordningen skal fortsætte, stilles i bero eller fjernes. 

 

Temaet kunne egne sig til det kommende fællesmøde med forældrerådene. 

 

Referat 

Der har været klager over elevernes færden udenfor skolens område i skoletiden.  

 

Skolebestyrelsen opfordrer skoleledelsen til at tage de nødvendige skridt, og en 

endelig afgørelse vil være op til skolebestyrelsen i kommende skoleår. 

 

Det foreslås, at man med fordel kan inddrage elevrådet.   

Det foreslås også, at man kan lave en turnusordning med klasserne.  

10

. 
Orientering til klasseforældrerådene og SFO forældreråd 

 

Referat 

Der skal orienteres om Rull-projektet. 

Der skal orienteres om udskolingens udgangstilladelse. 

 

 

11 Orientering 

• Sidste skoledag og Dimission 

 

Referat 

12 Eventuelt 

 

Elevrådet: 

Referat: 

Elevrådet har haft tre tiltag: 
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Den gyldne fejebakke 

Bordfodboldturnering 

Konkurrence med ”Danske skoleelever”, som kårer ”Danmarks bedste elevråd”. 

 

Der har været afholdt fodboldturnering for udskolingen. Det var en kæmpe succes.  

Skolebestyrelsen opfordrer elevrådet til, at komme tilbage til bestyrelsen, hvis de 

mangler noget. 

 

  

  

 

 


